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Zápis průběhu 7. zasedání Zastupitelstva městského obvodu 
Martinov, konaného dne 21. 10. 2019 
 
________________________________________________________________________________________ 

Přítomni:   14 členů Zastupitelstva městského obvodu Martinov  

Mgr. Dagmar Lapešová, DiS. – tajemnice ÚMOb Martinov 

Omluveni:   Karel Civín 

Místo konání:  jednací místnost MOb Martinov, od 18:00 hodin  

Ověřovatelé:   Čestmír Křížek, Radim Kolář 

 

Zasedání zastupitelstva zahájila a vedla starostka, paní Jolana Kavalková, která pozdravila všechny 

přítomné, oznámila, že ze zasedání se omluvil pan Karel Civín, je přítomno 14 členů ZMOb 

a zastupitelstvo je usnášeníschopné. Paní starostka oznámila, že zápis provede paní Lapešová, kterou 

vítá. Zápis 6. zasedání zastupitelstva ze dne 9. 9. 2019 byl ověřovateli, panem Miroslavem Bongarem 

a panem Kamilem Šeděnkou, podepsán bez výhrad a doporučen ke schválení. Ověřovateli 7. 

zasedání zastupitelstva byli ustanoveni pan Čestmír Křížek a pan Radim Kolář (hlasovalo pro 14, 

proti 0, zdržel se 0).  

Starostka dále seznámila členy obvodního zastupitelstva s programem zasedání. Tento program byl 

schválen všemi hlasy pro. 

 

Celkem  

Materiály:      5 

 

 

Materiál č. ZMOb_M 1 

Stanovisko k nabytí nemovitosti – chaty umístěné na pozemku parc. č. 2523 
předkupní právo 

Uvedená nemovitost – chata ev. č. 169 ve vlastnictví nájemce pozemku je umístěná v chatovišti 

na pozemku parc. č. 2523 ve vlastnictví SMO, Městského obvodu Martinov. Dle § 3056 zákona 

č. 89/2012 Sb., občanského zákoníku má vlastník pozemku, na kterém je umístěna stavba, předkupní 

právo k takové stavbě, a to v případě, že se jedná o odlišné vlastnictví. Současný vlastník má zájem 

prodat uvedenou chatu koupěchtivému za prodejní cenu 120.000,-- Kč. 

S účinností od 15.5.2015 je podle Obecně závazné vyhlášky č. 14/2013, Statut města Ostravy, úplné 

znění, zastupitelstvu městského obvodu vyhrazeno rozhodovat nově o využití předkupního práva 

po předchozím souhlasu rady města čl. 7, odst. (5), písm. d). 

Rada městského obvodu Martinov projednala věc nabytí nemovitosti dne 9.9.2019 a usnesením 

č. 208/18 žádala Radu města Ostravy o nevydání souhlasu s úplatným nabytím nemovitosti. 

Předchozí souhlas nebyl vydán usnesením rady města č. 02272/RM1822/33 ze dne 17.9.2019. 
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Diskuse neproběhla. 

Zastupitelstvo městského obvodu Martinov nesouhlasí 

s úplatným nabytím nemovitosti – chaty ev. č. 169 umístěné na pozemku parc. č. 2523 katastrální 

území Martinov ve Slezsku, obec Ostrava oprávněného z předkupního práva od soukromého 

vlastníka a souhlasí s prodejem třetí osobě. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel se 0 

Bylo přijato usnesení č. 62/7 

 

 

Materiál č. ZMOb_M 2 

7. rozpočtové opatření Městského obvodu Martinov k 31. srpnu 2019 

Rada města svým usnesením č. 02041/RM1822/30 ze dne 27. 8. 2019 schválila rozpočtové opatření, 

kterým městskému obvodu byla schválena dotace na výkon sociální práce ve výši 36 tis. Kč. 

7. rozpočtové opatření bylo schváleno RMOb Martinov dne 09.09.2019 usnesením č. 215/18. 

Starostka se zeptala Ing. Míkové, Ph.D (bavila se s Ing. Hradilovou, vypadalo to, že k tématu), zda 

má nějaké připomínky, ta sdělila, že ne. 

Diskuse neproběhla. 

Zastupitelstvo městského obvodu Martinov bere na vědomí 

7. rozpočtové opatření Městského obvodu Martinov k 31. srpnu 2019 ve výši 0,17 % schváleného 

upraveného rozpočtu Městského obvodu Martinov na rok 2019 v souladu s usnesením Zastupitelstva 

městského obvodu Martinov č. 32/1M ze dne 27. prosince 2018 – dotace. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel se 0 

Bylo přijato usnesení č. 63/7 

 

Materiál č. ZMOb_M 3 

8. rozpočtové opatření Městského obvodu Martinov k 7. říjnu 2019 

Rozpočtové opatření se navrhuje z důvodu realizace stavby „Veřejné osvětlení na ulici K Tobulkám“ 

kdy dochází k navýšení kapitálových výdajů na § Veřejné osvětlení o 400 tis. Kč, se současným 

snížením u § Ostatní činnosti jinde nezařazené – Nespecifikované rezervy o 400 tis. Kč na straně 

výdajů. 

Český červený kříž žádá Radu MOb Martinov o finanční příspěvek na zájezd ve výši 10 tis. Kč, kdy 

dojde k navýšení výdajů na § Ostatní zájmová činnost a rekreace – služby o 10 tis. Kč, se současným 

snížením u § Činnost místní správy – Nespecifikované rezervy o 10 tis. Kč na straně výdajů. 

8. rozpočtové opatření bylo schváleno RMOb Martinov dne 07.10.2019 usnesením č. 219/19. 

Starostka osvětlila změnu ve výši veřejné zakázky na Rozšíření veřejného osvětlení na ulici 

K Tobulkám oproti částce uváděné u schvalování investičního záměru. Starostka uvedla, že kromě 

skutečnosti, že se nepřihlásila žádná firma při vyhlášení na portále ePoptávky, byla uvedená firma 
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vybrána na doporučení společnosti Ostravské komunikace, a.s., která bude veřejné osvětlení přebírat. 

Dále konstatovala, že cena byla konzultována i s firmou (myšleno Ostravské komunikace) a pan 

Nogol tyto ceny také kontroloval a bylo zjištěno, že cena nemohla být nižší. 

Pan Šeděnka uvedl, že na firmu ELZA-ELEKTRO, s.r.o. slyšel špatné reference. Dále uvedl, 

že v důvodové zprávě k rozpočtovému opatření chybí datum. Paní starostka sdělila, že důvodová 

zpráva, psaná panem Nogolem, byla sepsána k výběrovému řízení. Starostka ještě jednou 

zopakovala, že firma byla vybrána na doporučení firmy Ostravské komunikace, a.s. a ani jiná firma 

se nepřihlásila, proto také nebylo na výběr. Firma už zahájila práce, proto se doufá, že vše bude 

v pořádku. 

Ing. Míková, Ph.D. se zeptala, kdy má být stavba dokončena, starostka uvedla, že dle smlouvy 

je předání dokončené stavby plánováno na 23.12.2019. Dále se Ing. Míková, Ph.D. zeptala, zda 

je ve smlouvě uvedeno nějaké penále při nedodržení smlouvy, starostka odpověděla, že toto z hlavy 

neví, ale je možno smlouvu předložit. 

Pan Šeděnka uvedl, že by smlouva měla být součástí materiálu, Ing. Ďurák reagoval, že se schvalují 

peníze na tu věc, nikoliv smlouva. Ing. Míková, Ph.D. se zeptala, jak to, že smlouva, je uzavřena 

a zastupitelstvo následně schvaluje rozpočtové opatření, starostka konstatovala, že zastupitelstvo 

pouze bere na vědomí, jak skutečnost, že smlouva byla podepsána, tak také rozpočtové opatření. 

Ing. Míková, Ph.D. se dále zeptala, zda o 400 tis. Kč smí rozhodnout RMOb, starostka odpověděla, 

že ano, Ing. Míková, Ph.D. toto vzala na vědomí. 

MVDr. Besuch se zeptal, zda by nemělo být nové výběrové řízení, když se nikdo nepřihlásil 

za vyhlášenou cenu a následně byla cena navýšena, aby se městský obvod nedostal do problémů. 

Paní starostka se zeptala, jaké nové výběrové řízení, když se nikdo nepřihlásil. Na toto reagovala 

Ing. Míková, Ph.D., že když bylo vyhlášeno výběrové řízení, do kterého se nikdo nepřihlásil a Rada 

nebo Zastupitelstvo rozhodlo, že se cena navýší, starostka uvedla, že se neschvalovala cena stavby. 

Dále reagoval Ing. Ďurák, že cena, o které bylo jednáno, byla cenou předběžnou, toto potvrdila také 

paní starostka. MVDr. Besuch se zeptal, zda všechny firmy ví o navýšené ceně. Ing. Ďurák reagoval, 

že žádná z firem nevěděla o žádné ceně, ale měli se přihlásit a dát cenové nabídky, MVDr. Besuch 

sdělil, že se domníval, že na to nikdo nereagoval, protože to byla nízká cena. Ing. Ďurák konstatoval, 

že nebyla nízká cena, ale bylo předpokládáno, že cena díla bude asi 300 tis. Kč, protože dodavatel 

navrhl protlak pod cestou, tak cena bez daně je o málo vyšší (323 tis. Kč) než jaký byl předpoklad 

a také sdělil, že paní starostka chtěla zastupitele seznámit se skutečností, že je to o 23 tis. Kč více, 

než byl předpoklad. Dopředu ale nebyla nikomu žádná cena sdělována, ve výběrovém řízení firmy 

cenu nevědí a nepřihlásili se. MVDr. Besuch opět konstatoval, že když se nikdo nepřihlásil na 

vyhlášené výběrové řízení na portálu ePoptávky, tak se mělo vyhlásit nové výběrové řízení. Ing. 

Ďurák konstatoval, že se vyhlásilo výběrové řízení a dalo se vědět firmám, že se mohou přihlásit 

do výběrového řízení, ovšem nikdo se nepřihlásil, Ostravské komunikace a.s. daly kontakt na firmu, 

která dala cenovou nabídku, pan Nogol vše zkontroloval, protože cenová nabídka přesahovala 

předpokládanou částku a firma byla jediným uchazečem. Cenová nabídka byla vyšší hlavně 

z důvodu, že je to děláno protlakem, aby se nekopalo v cestě. Starostka doplnila, že i kdyby se v cestě 

kopalo, tak by vznikly další náklady na opravu cesty. Ing. Míková, Ph.D. zareagovala, že vzhledem 

k tomu, že vybraná firma se do výběrového řízení nepřihlásila, tak mělo být vypsáno nové výběrové 

řízení a tam se měla firma přihlásit, MVDr. Besuch reagoval, že o toto se mu jednalo. 

O slovo se přihlásila tajemnice ÚMOb Martinov, které paní starostka slovo předala. Tajemnice 

konstatovala, že se jedná o veřejnou zakázku malého rozsahu, kdy MOb Martinov není povinen, 

podle pravidel pro zadávání veřejných zakázek, vypisovat nové výběrové řízení v případě, kdy pan 

Nogol dal zakázku na portál ePoptávky a nikdo se nepřihlásil. Proto bylo možno někoho oslovit 

samostatně. Zveřejněním na portálu ePoptávky se chtěly získat cenové nabídky, které ovšem 

nepřišly, ale nebylo potřeba vypisovat další výběrové řízení, neboť je to stejný postup, jako když 
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MOb určí, kterou danou firmu osloví. Ing. Míková, Ph.D. zareagovala, že tajemnice nemusí křičet, 

ta odpověděla, že to je proto, že by chtěla křičet, ale proto, aby slyšeli i vzadu. MUDr. Máca, Ph.D. 

se zeptal, jaký je limit pro veřejnou zakázku malého rozsahu, tajemnice sdělila, že limit je 500 tis. Kč 

bez DPH. Dále tajemnice konstatoval, že v případě, že by veřejná zakázka byla nad limit 500 tis. Kč, 

bylo by potřeba veřejnou zakázku zveřejnit na profilu zadavatele a podle novely zákona by bylo 

potřeba výběrové řízení vést elektronickou formou. MVDr. Besuch se zeptal, zda pokud je zakázka 

do 500 tis. Kč není potřeba vůbec výběrové řízení, tajemnice konstatovala, že podle pravidel 

pro zadávání veřejných zakázek je potřeba oslovit minimálně jednu firmu. 

MVDr. Máca se dále zeptal, zda v tabulkové části přílohy rozpočtového opatření jsou částky 

v tisících, bylo mu sděleno, že ano. 

Další diskuse neproběhla. 

Zastupitelstvo městského obvodu Martinov bere na vědomí 

8. rozpočtové opatření Městského obvodu Martinov k 30. září 2019 ve výši 0,00 % schváleného 

upraveného rozpočtu Městského obvodu Martinov na rok 2019 v souladu s usnesením Zastupitelstva 

městského obvodu Martinov č. 32/1M ze dne 27. prosince 2018. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 9, proti 1 (K. Šeděnka), zdržel se 4 

(Ing. Míková, Ing. Hradilová, MVDr. Besuch, Č. Křížek) 

Bylo přijato usnesení č. 64/7 

 

Materiál č. ZMOb_M 4 

Smlouva o poskytnutí dotace z Moravskoslezského kraje v rámci dotačního 
programu „Ozdravné pobyty pro děti předškolního věku ŽPZ/04/2018“ 

V rámci potřeby zlepšení zdraví a kondice dětí v předškolním věku, žijících na území městského 

obvodu Martinov chceme podpořit jejich pobyt v přírodě. SMO, MOb Martinov požádal 

Moravskoslezský kraj v rámci dotačního titulu „Ozdravné pobyty pro děti předškolního věku 

ŽPZ/04/2018" o poskytnutí dotace na projekt „Ozdravné pobyty pro předškoláky“. Žádost o dotaci 

ve výši 700.000 Kč byla Zastupitelstvem Moravskoslezského kraje projednána a schválena k podpoře 

dne 12.09.2019. Dne 16.9.2019 obdržel MOb Martinov k podpisu návrh Smlouvy o poskytnutí 

dotace z rozpočtu Moravskoslezského kraje. 

Předpokládáme účast v počtu 63 dětí + 62 osob doprovodu na ozdravných pobytech v délce 14 dnů 

v topné sezóně 2019-2020, tj. celkem 125 účastníků ozdravných pobytů. Předpokládaný termín 

realizace 01.10.2019 – 30.04.2020. 

Rada města svým usnesením č. 01459/RM1822/24 ze dne 04.06.2019 souhlasila se zahájením 

přípravy a s podáním žádosti o dotaci na projekt a požádala městský obvod o zajištění veškerých 

úkonů spojených s přípravou projektu a podáním žádosti o dotaci a všech jejich příloh. Následně 

Rada města svým usnesením č. 02364/RM/1822/35 ze dne 08.10.2019 souhlasila s návrhem Smlouvy 

o poskytnutí dotace z rozpočtu Moravskoslezského kraje, která by měla být uzavřena mezi 

Statutárním městem Ostrava, městským obvodem Martinov a Moravskoslezským krajem a požádala 

městský obvod Martinov zabezpečit všechny potřebné úkony spojené s realizací projektu. 

Starostka uvedla, že se žádalo o dotaci z rozpočtu Moravskoslezského kraje (MSK) na ozdravné 

pobyty, prozatím byla schválena dotace pouze z MSK, z rozpočtu statutárního města Ostravy pro 

letošní rok byly již peníze vyčerpány, ale bylo přislíbeno, že se projedná a na 90 % bude dotace 

poskytnuta z rozpočtu na rok 2020. Prozatím je zajištěno 400,-- Kč/den/osobu pro dítě a stejná částka 

pro doprovod starší 18 let. Dotace je určeno pro děti do 6 let, pokud nenavštěvují předškolní zařízení 
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nebo i pro starší, ale pouze pokud navštěvují předškolní zařízení. Pokud bude schválena dotace 

z města, je možno ji použít zpětně na náklady roku 2019. Dotaci je možno čerpat od listopadu, budou 

vytvořeny letáky, vyvěsí se to ve školce. Dalším kritériem je, že pobyt musí být minimálně 14 dní, 

aby to splnilo účel ozdravného pobytu, což je společná podmínka, jak města, tak kraje, v termínu od 

01.10.2019 do 30.04.2020, uznatelnými náklady jsou doprava, která nesmí být osobním autem, 

stravné, procedury, ubytování. Ing. Míková, Ph.D. se zeptala, kolik se předpokládá, že pojede dětí 

v letošním roce, paní starostka sdělila, že nebyly dělány předpoklady, ale zažádalo se o nejvyšší 

možnou částku, kdy se počítá celkem s cca 60 dětmi a 60 dospělými a uvidí se, kolik lidí se přihlásí. 

Dále uvedla, že nejmenší částka, kterou je nutno vyčerpat z dotace je 60 tis. Kč, pokud se tato částka 

nevyčerpá, tak bude muset MOb Martinov pobyty hradit z vlastních prostředků. Dále se Ing. Míková, 

Ph.D. zeptala, jak se bude řešit, když bude velký zájem, paní starostka uvedla, že v případě většího 

zájmu to bude formou pořadníku. Paní starostka konstatovala, že dotace je určena pro děti 

z Martinova a není možno, aby ji využily jiné děti. Pan Bongár zareagoval, že tolik dětí v Martinově 

možná ani není. 

MUDr. Máca, Ph.D. se zeptal, zda počet 63 dětí a 62 dospělých je počítán pouze pro Martinov, 

starostka uvedla, že ano, a tento počet byl stanoven pouze pro potřeby dotace, nelze aby s jedním 

dítětem jelo více dospělých, ale naopak lze, aby jeden dospělý jel s více dětmi. Ing. Míková, Ph.D. 

se zeptala, že když je již smlouva podepsaná, tak kdy budou informace předány rodičům, starostka 

konstatovala, že smlouva bude teprve podepsaná, až ji zastupitelé schválí a poté se informace dají 

do školky, vytisknou se letáky, starostka také uvedla, že se tyto informace nemohly dát do časopisu 

Martin, protože nebylo ještě jasné, zda MOb dotaci obdrží či nikoli, proto, až po podpisu smlouvy 

budou letáky a informace i v rozhlase. Ing. Míková, Ph.D. se opět zeptala, jak se budou informovat 

rodiče, starostka zopakovala, že se do schránek každému dají letáky. Ing. Ďurák také uvedl, že tuto 

informaci se dozvědělo 14 zastupitelů, kteří mají každý dva sousedy a druhý den to může vědět celý 

Martinov. Starostka také sdělila, že informace budou také na webových stránkách, maminky 

ve školce o tom vědí a všude, kde bude možnost, tak tam se tyto informace dají. 

Pan Bongár se zeptal, zda jsou nějaké lokality, kam se může jezdit, starostka uvedla, že se jedná 

o mimosmogové lokality kam ovšem patří například také lázně Klimkovice. 

Pan Šeděnka se zeptal, proč byla zastupitelstvu předložena smlouva, která není doplněna a 

podepsána, paní starostka objasnila, že zastupitelstvo předloženou smlouvu schvaluje a starostku 

musí nejprve zmocnit k podpisu předložené smlouvy. Pan Šeděnka konstatoval, že některé věci jsou 

předkládány podepsané, některé nepodepsané. 

Další diskuse neproběhla. 

Zastupitelstvo městského obvodu Martinov  

1) p r o j e d n a l o 

návrh Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu Moravskoslezského kraje, uzavřené mezi 

Statutárním městem Ostrava, městským obvodem Martinov a Moravskoslezským krajem, se 

sídlem 28. října 117, 702 00  Ostrava, IČO: 70890692, na financování z projektu Ozdravné 

pobyty pro děti předškolního věku ŽPZ/04/2018 na projekt „Ozdravné pobyty pro 

předškoláky“ 

2) s c h v a l u j e 

Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Moravskoslezského kraje dle bodu 1) tohoto usnesení 

3) z m o c ň u j e 

starostku městského obvodu Martinov k podpisu Smlouvy o poskytnutí dotace podle bodu 2) 
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tohoto usnesení 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel se 0 

Bylo přijato usnesení č. 65/7 

 

Materiál č. ZMOb_M 5 

Zprávy kontrolního výboru pro Zastupitelstvo městského obvodu Martinov 

Předseda kontrolního výboru, na vyzvání paní starostky, podal zprávu z 1. a 2. zasedání kontrolního 

výboru Zastupitelstva městského obvodu Martinov společně s výsledky provedených kontrol. 

Členové kontrolního výboru zprávu předsedy nedoplnily. 

Pan Šeděnka se dotázal, proč je zápis z 1. zasedání kontrolního výboru ZMOb Martinov předkládán 

s podpisy a zápis z 2. zasedání bez podpisů a všiml si, že před zahájením zasedání zastupitelstva byl 

zápis členům výboru předkládán k podpisu. Pan Šeděnka se zeptal, zda vůbec 2. zasedání výboru 

proběhlo, starostka sdělila, že také Ing. Hradilová je členka výboru, proto je možno se jí zeptat, 

Ing. Hradilová sdělila, že zasedání výboru proběhlo. Pan Šeděnka konstatoval, že tři měsíce nemít 

podepsaný protokol se jemu nelíbí. K tomuto se vyjádřil předseda výboru, který sdělil, že jej 

zapomněl předat členům k podpisu. 

Další diskuse neproběhla. 

Zastupitelstvo městského obvodu Martinov bere na vědomí 

1) zprávu z 8. zasedání kontrolního výboru Zastupitelstva MOb Martinov, konaného dne 

11. prosince 2018 v souladu s čl. 14 odst. 6 Jednacího řádu Zastupitelstva městského obvodu 

Martinov na volební období 2018 – 2022 za období květen 2018 – říjen 2018 

2) zprávu z 2. zasedání kontrolního výboru Zastupitelstva MOb Martinov, konaného dne 

29. července 2019 v souladu s čl. 14 odst. 6 Jednacího řádu Zastupitelstva městského obvodu 

Martinov na volební období 2018 – 2022 za období listopad 2018 – červen 2019 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 14, proti 0, zdržel se 0 

Bylo přijato usnesení č. 66/7 

 

Obecné a organizační: 

1) Paní starostka informovala o podepsání dodatku ke smlouvě na rozšíření bezdrátového 

rozhlasu, Ing. Míková, Ph.D. se zeptala, do kdy má být dokončeno, Ing. Ďurák sdělil, že 

do konce listopadu. 

2) Dále starostka informovala o pokračování jednání pro sdílená kola, kdy stanoviště jsou 

nahášena na místech konečná zastávky tramvaje č. 4, náměstí plk. A. Musálka a poslední 

místo je pod zastávkou autobusu č. 51 směr Martinov (pod lesem), neboť nad touto zastávkou 

to nebylo dovoleno. Stanoviště musí vybudovat MOb o velikosti 2 x 5 m, stojany dodá MMO, 

o převoz kol se bude starat firma. Místa zatím nejsou schválena, neboť se k nim musí vyjádřit 

provozovatelé sítí (ČEZ, innogy, atd.), pokud by MOb chtěl další místa, tak je možno je 

nahlásit, mohou být i 300 m od sebe. 
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3) Paní starostka dále uvedla, že rekonstrukce kotelny v Areálu podnikatelů se odkládá 

na následující rok, neboť bude zpracována studie na opravu stávajícího či celkovou 

rekonstrukci kotelny projektantem, který kotelnu projektoval v době, kdy se stavěla. Pan 

Šeděnka sdělil, že našel ve Valašském Meziříčí firmu, která by vyrobila nový šnek 

do kotelny, který je nefunkční. Pan Bongár reagoval, že je důležité, aby kotel také splňoval 

parametry, pro tento typ kotelny a s projektantem bylo domluveno, že navrhne takové řešení, 

aby vyhovovalo ve všech směrech. Také bylo domluveno, že případně budou projektantem 

předvedeny podobné kotelny pro porovnání. Pan Šeděnka také má možnost nějaké porovnání 

doložit. MVDr. Besuch sdělil, že kotelna byla postavena z dotací MMO a proč MOb 

nepožádá o dotaci, starostka uvedla, že podle pravidel SMO není možno žádat o dotaci 

na rekonstrukci nebo opravu něčeho, co je využíváno k ekonomické činnosti. MVDr. Besuch 

dále uvedl, že dále by se mohla štěpka využívat i pro štěpkování pro občany a ostatní obvody, 

starostka sdělila, že společnost OZO má již vlastní štěpku a zajímá se, proč MOb Martinov 

nevyužívá pro štěpkování jejich služeb. Pan Bongár také konstatoval, že projektant se 

vyjádřil, že politika štěpky se již změnila a není to tak výnosné, jak to bylo, spíše je to o tom, 

že je to pouze na to vytápění tak akorát. Ing. Ďurák sdělil, že ročně vybereme nájemné 

na Areálu podnikatelů cca milion korun, což za posledních třicet let je třicet milionů, proto by 

bylo dobré investovat do něj dva miliony, abychom dostali za dalších dvacet let dalších 

dvacet milionů. Pan Křížek konstatoval, že pan Václavík neplatil celou dobu nájemné a byly 

s ním problémy a byly mu také nějaké sankce odpuštěny, pan Musálek připustil, že byly 

problémy, ale takové, do kterých se nedostal sám. Pan Šeděnka uvedl, že do budoucna 

nesouhlasí s pořízením dvou kotlů, pan Bongár reagoval, že projektant sdělil, že při realizaci 

bylo levnější dát do toho prostoru dva menší kotle než jeden velký, proto to takto bylo 

uděláno a i nyní se bude toto znovu přepočítávat, zda je vůbec potřeba takový výkon, jaký je 

tam v současné době. Ing. Míková, Ph.D. konstatovala, že při výběrových řízeních se běžně 

řeší požadavek od dodavatelských firem i propočet následných souvisejících provozních 

nákladů na 20 let, proto by prý bylo dobré na toto myslet při výběrovém řízení, propočet 

nákladů životního cyklu. 

4) Dále paní starostka požádala, zda nejsou nějaké nápady na investiční akce nebo opravy v obci 

v souvislosti s přípravou rozpočtu, Ing. Míková, Ph.D. reagovala, že v důsledku nutnosti 

rekonstrukce kotle asi nebudou jiné investice. MVDr. Besuch připomněl plochu pro sdílená 

kola, pan Musálek sdělil, že není dokončena oprava střechy v budově Martek (ještě z roku 

2018), starostka sdělila, že návrh rozpočtu musí být vyvěšen na úřední desce nejpozději 

29.11.2019. Ing. Míková, Ph.D. navrhla, zda by nebylo možno vybudovat plošinu pro občany, 

kteří mají problémy a nemohou chodit a potřebují si něco vyřídit na úřad a schody jim dělají 

problémy nebo je něco v zasedací místnosti, starostka uvedla, že stále není dotace. 

Ing. Míková, Ph.D. reagovala, zda by se to nemohlo udělat bez těch bytů, že by to bylo pro 

imobilní občany, stačilo by jenom to sedátko. Pan Telička reagoval, že toto není pro imobilní 

občany, kteří se na sedátko z invalidního vozíku nedostanou, vozík nemají jak dopravit 

nahoru a nahoře opět na něj nemají jak nasednout. Ing. Ďurák sdělil, že úřednice mohou sejít 

dolů s potřebnými dokumenty za všemi občany a pan Telička má pravdu, že sedátko není 

řešení pro všechny, ale pouze pro osoby s berlema. Paní starostka přednesla návrh 

rekonstrukce plotu kolem zahrady mateřské školy a úpravy zahrady mateřské školy. 

Rekostrukce hřiště na ulici U Dílen nebude zahrnuta do rozpočtu roku 2020 – obyvatelé zatím 

nechtějí rekonstrukci z důvodu, že hřiště nevyužívají. 

Pan Šeděnka se zeptal, že je zahrada rozdělena na dvě části, paní starostka sdělila, že druhá 

část je využívána rodinným centrem Martínek, i tuto část zahrady je možno využívat. Zahrada 

bude od listopadu otevřena pouze o víkendu. 

Paní starostka požádala o další návrhy nejpozději do poloviny listopadu – osobně, e-mailem, 

atd. 
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5) Pan Šeděnka se zeptal, kdo je vlastníkem a kdo má na starosti ulici Dubová a nově vznikající 

ulici, paní starostka toto osvětlila, že ulice a komunikace jsou ve vlastnictví developera, v této 

souvislosti se Ing. Míková, Ph.D. zeptala na veřejné osvětlení na ulici Dubová, paní starostka 

rovněž osvětlila, veřejné osvětlení si musí převzít Ostravské komunikace, a.s. 

6) Paní starostka požádala o možnosti, zda by někdo nevěděl o někom, kdo by daroval vánoční 

strom, s tím, že by bylo možné potom strom pořezat. 

7) Pan Křížek informoval, že před jeho domem nesvítí světlo veřejného osvětlení, pan Musálek 

sdělil, že zajistí nahlášení na opravu. 

8) Ing. Míková, Ph.D. sdělila, že pod mostkem se sdržují bezdomovci a bylo by potřeba 

kontrolovat městskou policií, někdy se sdržují i u Maxima. Paní starostka se zeptala, zda jsou 

hluční a zda na ně byla volána hlídka, Ing. Míková, Ph.D. sdělila, že hlídku nevolala, bojí 

se odplaty. Bc. Stebelak sdělil, že při nahlášení incidentu na Městskou policii nebo Policii ČR 

není nutno uvádět jméno a nikdo se nebude vědět, kdo hlídku poslal. Dále Ing. Míková, Ph.D. 

sdělila, že by bylo potřeba, aby po ulici Na Svobodě prošla hlídka MP kvůli pejskařům, kteří 

neuklízí po psech a nechávají běhat volně psy. 

9) MVDr. Besuch upozornil na to, že by se mělo dát pozor při přebírání chodníků po havarijní 

opravě vody na ulici Martinovská, aby se chodník nepropadal, paní starostka sdělila, že zatím 

se nepřebírá, ale určitě se bude přebírat. 

10) Pan Šeděnka sdělil, že vzhledem ke skutečnosti, že oni jsou v opozici, nikoho nepustili, aby 

se dostali mezi členy Rady a předsedy výborů, na toto reagovala Ing. Bondy, která sdělila, 

že toto není pravda, neboť členkou finančního výboru je i Ing. Míková, Ph.D., na to pan 

Šeděnka reagoval otázkou, kdo je předsedou a Ing. Bondy připustila, že ona. Pan Šeděnka 

sdělil, že on mluvil o Radě a výborech, a on je přesvědčen o tom, že je povinností Rady 

informovat zastupitelstvo o čem jednala. Dále sdělil, že se informoval jinde a Rada má 

povinnost informovat o tom, co se projednávalo, zatím nebylo sděleno o čem se jednalo dnes, 

předtím a nikdy. Paní starostka sdělila, že nikdy se takto neprojednávalo na zastupitelstvu 

činnost Rady, pan Šeděnka sdělil, že jeho to zajímá, Ing. Ďurák konstatoval, že radní 

nenapadlo, že by měli podrobně informovat o projednávaných bodech, ale není to nejmenší 

problém. Pan Šeděnka proto trval na tom, aby se sdělilo, co bylo na radě 21.10.2019 

projednáváno, chtěl vidět zápis a on je přesvědčen, že zastupitelstvo by mělo být 

informováno. Paní starostka se zeptala, proč se o to do dnešního dne nezajímal, mohl vidět 

zápis, na to pan Šeděnka sdělil, ať Rada informuje zastupitelstvo. Paní starostka reagovala, že 

může být předložen program, pan Šeděnka sdělil, že se informoval v Plesné a v Pustkovci, 

kde mu bylo sděleno, že Rada má povinnost informovat Zastupitelstvo, a jemu je jedno, jestli 

to bude viset ve vývěsce nebo někde, protože ne každý má přístup na web, ale musí být 

zastupitelstvo informováno, a že to kdysi nebylo. Pan Křížek toto komentoval, že nebyla 

opozice. 

Ing. Ďurák na toto reagoval tím, že je to tak na půl, zastupitelstvo se neptalo a radu nenapadlo 

dopodrobna informovat. Dále sdělil, že nikdo si nedovolí zastupitelům říct, že jim nedají 

k nahlédnutí zápisy z jednání rady, mohou kdykoliv přijít a podívat se, na to pan Šeděnka 

reagoval dotazem „proč?“, že je zastupitelstvo, tak ať rada seznámí zastupitelstvo s tím, o 

čem se jednalo. 

Pan Křížek sdělil, že v Martinu bývalo o čem jednala Rada a Zastupitelstvo a teď to není, 

Ing. Ďurák sdělil, že pokud to tam není, tak to tam bude, na toto reagovala tajemnice, která 

sdělila, že v Martinu jsou pouze ty nejdůležitější projednané věci, jako jsou smlouvy 

z výběrových řízení, smlouvy o dotacích, smlouvy na věcná břemena, nejsou tam nepodstatné 
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věci, že se pronajímá pozemek v chatovišti atd. Pan Křížek se zeptal, jestli je to stejně, jako 

to bylo v loňském roce, na to bylo odpovězeno, že tak ne, protože bývalá tajemnice 

do časopisu dávala opravdu všechna usnesení z jednání Rady a zápisy ze Zastupitelstva a to 

zabíralo příliš mnoho místa a to si šéfredaktor nepřál a navíc to nikdo nečte. 

Ing. Ďurák začal postupně rozebírat 13 bodů jednání 20. schůze Rady městského obvodu 

Martinov, kdy hned při prvním bodu byl tajemnicí upozorněn, že nesmí sdělovat osobní údaje 

z důvodové zprávy. Při třetím bodu paní starostka se zeptala, kdo toto chce všechno slyšet 

bod po bodu, nebo stačí program, dále uvedla, že se zastupitelstvu nic netají, kdykoliv se 

mohou přijít informovat, po domluvě není problém cokoliv přichystat. Schůze Rady je 

každých 14 dní, někdy i častěji. MVDr. Besuch uvedl, že jemu stačí, pokud se o podstatné 

věci dozví na zastupitelstvu, Ing. Ďurák sdělil, že společně s MVDr. Besuchem jsou 

v zastupitelstvu již dlouho a oba ví, jak to chodí, všechno důležité schvaluje zastupitelstvo, 

Ing. Hradilová sdělila, že jí stačí předkládat program, paní starostka konstatovala, že všechno 

podstatné stejně se na zastupitelstvu probere. Pan Šeděnka sdělil, že nebyl problém, když je 

připravený program pro Radu, dát jej i členům zastupitelstva, Ing. Ďurák reagoval, že kdyby 

věděl, že by si to takto zastupitelé přáli, tak by to okopíroval každému zvlášť. Pan Šeděnka 

sdělil, že nemluví za sebe, ale za opozici. MVDr. Besuch sdělil, že se necítí, jako opozice a 

snaží se pro občany obce společně pracovat. 

Bylo domluveno, že od následujícího zastupitelstva budou všechny programy na jednání rad 

dávány k prezenční listině. 

 

Na závěr starostka, paní Jolana Kavalková, poděkovala členům zastupitelstva za účast a pozvala je 

na 8. zasedání zastupitelstva, které se uskuteční v pondělí 16. prosince 2019 v 18:00 hod. 

 

 

V Martinově dne 29.10.2019 

 

 

Jolana Kavalková, v.r. 

starostka 

Ing. Jiří Ďurák, v.r. 

místostarosta 

 

 

 

 

 

Zapsala: Mgr. Dagmar Lapešová, DiS., v.r.   Správnost ověřili:  Čestmír Křížek, v.r. 

        Radim Kolář, v.r. 

 

 
Přílohy: 
 
- Usnesení 

- Program  

- Prezenční listina  

- Materiál dle zápisu 


